
 
 

Dagsorden og referat 

Skolebestyrelse 

Dato:  

 Tirsdag d. 12.3 2024 

 

Tid:  

Kl. 18.00 – 21.00 

 

Sted:  

Husets sal 

Janesvej 2, Indgang A 

Mødedeltagere: Gitta Catalina, Lise Jacobsen, Tina Willemann, Lise 

Gormsen, Freja Haarup, Sine Høegh, Mathias Fulton, Søren 

Christensen, Susanne Hjermitslev 

 

Adm. leder Thomas Jäger deltager til punkt 2 og 3. 

Afbud fra: Lise Gormsen 

Mødeleder: Gitta 

Ordstyrer: Søren C 

Referent: Søren Christensen 

 

 

 
Emne 

Formål med punktet 

(- hvad skal vi udrette?) 

Proces 

(hvordan behandler vi emnet) 

Varighed 

 

1.  Godkendelse af referat 

 

Godkendelse af dagsorden 

Tilføje evt. justering og 

godkendelse 

 

Evt. justering og godkendelse.  

 

Alle tilstedeværende skriver under med navn. Hvis 
man ikke har deltaget i mødet, så skriver man 
derudover Set 
 

Hvis der er forslag om evt. ændring på rækkefølge af 
punkterne og/eller varighed af punkterne 

18.00 – 18.10 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 
 

 

2.  Budget 

 
Bilag  
Følger mandag efter ad hoc 
økonomimøde 

Gennemgang af og 

godkendelse af budget 

Gennemgang af forudsætninger for budgettet og 

præciseringer af besparelser v. Thomas og 

Susanne 

 

 

18.10 – 18.50 



 
 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

Adm. leder gennemgik budgettet for 2024. Der budgetteres med et underskud på lidt mere end 600.000. Sammenlagt med sidste års 

underskud på 4, 4 millioner, lander vi efter 2024 på et samlet underskud på lidt mere end 5.000.000. Det svarer til en overskridelse af vores 

budget på 4,14%. 98 % af budgettet er lønudgifter og det er ikke holdbart på sigt. 

 

Budgettet godkendes som det er fremlagt. Der vil blive arbejdet med budgettet ved hver regnskabsopfølgning. Ved senere budgetter, der 

forhåbentlig hænger bedre sammen; ønsker skolebestyrelsen at de sparede midler på undervisningsmaterialer justeres igen. 

 

Der er fornuftige overvejelser og gode beslutninger i et trængt budget.  

Der er ikke meget luft til uforudsete udgifter og der kan måske forventes evt. merforbrug i forbindelse med ibrugtagning af Stensagervej som 

midlertidig løsning samt med etablering af to ekstra klasser. 

 

3.  Dialog med rådmand og 

Børn og Unge direktør 

 
Bilag:  
Brev til Thomas Medom 
Svar fra Thomas Medom 
 
Indsamlede spørgsmål og 
kommentarer fra forældre  

  19.00 – 20.30  

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

Rådmanden indledte mødet med at sige, at han ikke tror, han helt kan sætte sig ind i den situation Stensagerskolens børn, unge og forældre 

står i. Det store arbejde og den lange ventetid på at få nye fysiske rammer, som så resulterede i, at ventetiden blev forlænget, at skolen ikke 

var stor nok og nu ydermere betyder, at nogle skal flytte ud igen, den gamle skole tages midlertidigt i brug og der skal fines en ny langsigtet 

løsning for det store stigende elevtal. 

 

Rådmanden beklager processen og situationen og undskylder for at processen ikke er faldet bedre ud. Den er han en del af og bærer derfor 

et medansvar. 

 

Skolebestyrelsen har på opfordring modtaget spørgsmål fra flere forældre. Et af dem handler om den sum penge på 5.000.000 der er sat af 

til at renovere bygningerne på Stensagervej – hvor langt rækker den ift. bygninger der ikke er vurderet gode nok- og som vi har rømmet 

fuldstændigt? 

 

Rådmanden har sørget for, at der bliver etableret et fælles rådmandsmøde mellem teknik og miljø og børn og unge, for at kigge ind i penge 

dels til den mellemlange og den langsigtede løsning. Det er absolut nødvendigt at teknik og miljø får indsigt i Stensagerskolens målgruppe. 

 



 
 

Rådmanden vil arbejde for at teknik og miljø finder flere penge til den mellemlange løsning, hvis det viser sig, at det ikke er forsvarligt at 

drive skole i bygningerne med de midler der pt er sat af. 

De 5 millioner kroner er ikke som sådan et estimat, men det beløb der umiddelbart kunne findes i børn og unge. 

 

Skolens forældre udtrykker bekymring for hvor lang tid den mellemlange løsning skal vare og bekymringer for at de fysiske rammer ikke vil 

blive sat tilstrækkelig i stand for de penge der pt er sat af. Rådmanden kan følge betragtningerne og er klar over at der skal etableres en god 

hverdag, som man kan holde ud at være i.  

 

Hygiejneforhold og støj har i flere år givet store udfordringer på Stensagervej og de to områder forbedres ikke væsentligt for det beløb der er 

sat af. 

 

Faglokaler og brede gange med gode garderober der er læringsrum for Stensagerskolens børn og unge bliver ikke etableret i samme 

standard som vi har fået på Janesvej. 

 

Forældrene udtrykker bekymring for at ledelsens energi og kapacitet til både at drive skolen og nu fortsat skal lave et udviklingsarbejde på 

en mellemlang og en langsigtet løsning. I forvejen har ny skole fyldt meget i mange år. Rådmand er enig i, at der skal arbejdes på at 

budgetterne skal følge med når børnetallet stiger og der er ekstra opgaver til både ledelse og medarbejdere i en situation som 

Stensagerskolen er i i disse år.  

 

Udskolingsafdelingen flyttes i to ryk af hensyn til, at vi er usikre på om håndværkerne ville kunne nå at blive færdige med tre klynger, 

hensynet til kapaciteten hos dem er skal styre flytningen og endelig at en klynge på vores nye skole ville stå tom i et år. Det er en lokal 

ledelsesbeslutning og ikke en som politikkerne kan stå på mål for. 

 

Rådmand ønsker at sætte den øgede vækst i antallet af børn der visiteres til specialområdet på dagsordenen i byrådet. Skolebestyrelsen har 

også en opmærksomhed på at antallet af børn med anden etnisk oprindelse er stigende på Stensagerskolen. Overvejelserne kan gå på om 

eventuelle sprogvanskeligheder ift. dansk kan have betydning for testresultater og dermed visitering til Stensagerskolen; om behov for 

tilpasning af pædagogisk indsats, forældresamarbejde mv.  

 

Rådmand opfordrer til, at vi inviterer rådmanden for teknik og miljø til et dialogmøde for at gøre ham mere bekendt med de behov der er for 

Stensagerskolen. Derudover kan der sendes en mail til det samlede byråd ift. at gøre opmærksom på problematikken, så det ikke kun går til 

Børn og unge magistraten. 

 

Skolebestyrelsen gør opmærksom på, at der samtidigt med flytning for nogle klasser i august skiftes udbyder på buskørslen. Det er mange 

forandringer på en gang. Der skal meget gerne tænkes i løsninger, hvor børnene ikke skal forbi den ene matrikel for at skulle lande på den 

anden. Kørslen er en belastning for målgruppen og den skal gerne gøres mest mulig skånsom. 

 

Det føles sårbart for forældrene at blive sat op overfor almenområdet og blive pålagt skyld og skam. Rådmand forklarer, at han føler et stort 

ansvar for ALLE børn i Aarhus.  

 



 
 

Belært af skade er der et stort fokus på prognoser nu. Det bliver fremadrettet fulgt tæt, da der er blevet begået en stor fejl. Udfordringen er 

at finde pengene til det. 

 

Ift den langsigtede løsning er der to forskellige scenarier hvor bar mark måske nok er den ideelle løsning, men har mere end 10 års udsigt. 

En ombygning af en eksisterende bygningsmasse vil være hurtigere færdig, men til gengæld også med hensyn ind i den eksisterende 

bygningsmasse. 

 

Hvorvidt den langsigtede løsning er en afdeling med en udskoling eller om der bliver tale om to søsterskoler vil Stensagerskolen blive taget 

med på råd i en vurdering af.  

 

Rådmand kvitterer for invitation og den gode dialog. Forberedelsen har fyldt meget, men han har taget meget konstruktivt med sig herfra. 

Han vil fortsat følge udviklingen tæt og arbejde politisk for gode løsninger. 

 

4.  Evt. evaluering af 

forældremøde 

 

 

Evaluering af forældremøde 

 

Ideer til fremtidige 

årsberetninger 

 

Blev der etableret 

klyngeforældreråd i 

klasserne?  

 

 20.15 – 20.45 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

Der blev etableret 7 klyngeforældreråd i klyngerne Gul 2; Orange 2; Rød 1, Grøn 1, Blå 1,2 og 3. Ift. de sidste fire klynger er det i en klynge 

på vej og de sidste to var der ikke tilstrækkeligt med fremmødte. 

 

Der var overordnet set mange fremmødte til forældremødet. 

 

Man kunne overveje at efterspørge inputs til skolebestyrelsens arbejde på dette årlige forældremøde. Det kunne evt. Bruges til 

dataindsamling til redegørelse eller udarbejdelse af princip, så vi i højere grad får input fra forældregruppen til at berige skolebestyrelsens 

arbejde. 

 

5.  Meddelelser og 

orientering  

 

Udbud kørsel fra 1.8 2024 

 

Valg til skolebestyrelsen 

 

 

 

20.45 – 20.50 



 
 

 

Skriftlige meddelelser  

se bilag 
Bilag: 

 

Næste valg foråret 2024 - på 

valg: 

Lise Kirstine Gormsen 

Tina Willemann 

Gitta Catalina Møller  

 

 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 
Vikingebusser har vundet udbuddet pr. 1.8 2024. 

 

6. E

E

v

t 

Evt.   20.50 – 20.55 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

8. Punkter til næste møde  

9.4 kl. 16 – 21 (Janesvej) 

 

  20.55 – 21.00 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

- Motivation ift. skolebestyrelsesarbejdet  
- Valg til skolebestyrelsen pr. 1.8 

- Melding til styregruppe ift. fremtidig skole 

- Udarbejdelse af nyt princip (kommunikation mellem skole og hjem)  

- Redegørelse ift. klassedannelse 

 Underskrifter:  

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 


